
 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 8. november 2022 kl. 17.00-19.40 

 

Sted: Personalerummet, Rundhøjskolen 

Mødedeltagere: 

 
x = til stede 
a = afbud 
f = fraværende uden afbud 

Forældrevalgte: Ledelse: 

Bodil Ipsen x Lotte Søndergaard - x 

Edyta Gromacka x Louise Barner Jensen (viceskoleled.) a 

Louise Ydemann Duarte x   

Louise Pedersen a   

Malene Wiese (formand) (via Teams) x Medarbejderrepræsentanter: 

Niels Lehner Gottlieb x Casper Bugge (f.o.m. punkt 3) x 

Tine Obel Schmidt (næstform.) x Hans Koed Jensen x 

  Elevrådsrepræsentanter: 

  Ida Illum Kejser x 

  Elias Frank Bijaad a 

Referent: Morten Rørbæk Brøndum 

 

Dagsorden: Referat: 

1. Velkommen ved formanden Formand Malene deltog via Teams. Af praktiske 

årsager var det derfor næstformand Tine, der bød 

velkommen og påtog sig rollen som ordstyrer. 

 

2. Nyt fra Rundhøjrådet (v. Ida og Elias) Ida orienterede om seneste møde i Rundhøjrådet. 

Ida deltog ikke selv og kunne derfor kun opremse 

punkterne på dagsordenen, som blandt andet bød 

på: 

 

• Planlægning af julekonkurrence 

• Klasserne på D-gangen ønsker sig nye stole i 

lokalerne 

• Toiletterne 

• Ændring af mad i kantinen 

• Anden mobilordning (mulighed for at anvende 

mobiltelefoner i frikvartererne) 

• Flere vandautomater 

• Isolering af E-gang 

• De nye betalingskort 

• Tidligere fri (kortere skoledag) 

• Ønske om at gå i Netto i skoletiden 

 

På baggrund af Idas orientering drøftede 

skolebestyrelsen blandt andet det nye tiltag med 

salg af snacks og drikkevarer og det nye 

kommunale betalingskort, som eleverne netop har 

fået udleveret. Flere forældrerepræsentanter har 

meldt sig til et udvalg, der skal se nærmere på 
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kantineudsalgets udvalg. På den baggrund kan 

der formentlig forventes justeringer i kantinens 

udbud. 

 

Skolebestyrelsen gik ikke yderligere ind i de 

enkelte punkter, da de kun blev præsenteret på 

overskriftsform. Lotte vil følge op hos 

kontaktlæreren i Rundhøjrådet for at få en 

nærmere forståelse af punkterne og for at afklare 

samarbejdet om rådets opgaver. Nye stole er for 

eksempel allerede planlagt i den renoveringsplan, 

skolen arbejder med, og som er behandlet på 

tidligere møder i skolebestyrelsen. Og 

beslutningen om kortere skoledage kan ikke 

træffes af de enkelte skoler – ud over muligheden 

for at skære ned på ugentlige undervisningstimer 

ved at bemande nogle af timerne med to voksne 

– en løsning, som Rundhøjskolen allerede 

anvender. 

 

3. Sparekataloget  

Drøftelse af sparekatalog og input til 

høringssvar og lokale forslag. 

 

Skolebestyrelsen havde forud for mødet fået 

tilsendt link til Børn og Unges sparekatalog for 

2023-2026. Sparekataloget var sat på 

dagsordenen med henblik på drøftelse af eventuelt 

høringssvar. Høringsmateriale fremgår af 

https://deltag.aarhus.dk/hoering/sparekatalog-

boern-og-unge. 

 

Sparekataloget er kommet på banen, fordi Aarhus 

Byråd med vedtagelsen af budgettet for 2023-

2026 har besluttet, at der skal findes besparelser. 

Børn og Unges andel af besparelserne udgør 72 

mio. kr. 

 

Ud over besparelserne har byrådet en forventning 

om, at der årligt findes effektiviseringer på 1 

procent, hvoraf 0,375 procent skal indgå i 

kommunens samlede økonomi som et 

fællesbidrag. Fællesbidraget i Børn og Unge udgør 

ca. 19 mio. kr. årligt. 

 

Børn og Unge har besluttet, at fællesbidraget for 

2023 og 2024 findes samtidig med besparelserne. 

Børn og Unge har derfor udarbejdet 54 

spareforslag for 91 mio. kr. i 2023 og 110 mio. kr. 

i 2024-2026. 18 af forslagene vedrører 

skoleområdet, herunder SFO. 

 

Børn og Unge anfører i sit oplæg til høringsfasen, 

at der i spareforslagene er lagt vægt på i så høj 

grad som muligt at friholde opgaver, som direkte 

berører børnene, for besparelser. Samtidig er der 

lagt vægt på, at så mange af besparelserne som 

muligt er fundet ved opgavebortfald, 

https://deltag.aarhus.dk/hoering/sparekatalog-boern-og-unge
https://deltag.aarhus.dk/hoering/sparekatalog-boern-og-unge
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effektivisering, analyser af arbejdsgange, 

optimeringer og mere strømlinet organisering m.v. 

 

Lotte gav et kort oprids af de 18 forslag, der 

berører skoleområdet, herunder SFO. Ikke alle vil 

påvirke Rundhøjskolen. 

 

Forældrerepræsentanterne gav udtryk for, at de 

har svært ved at vurdere konsekvensen af 

spareforslagene, fordi de ikke som lærerne er tæt 

på de aktiviteter, der står til at blive ramt. De 

besluttede derfor, at skolebestyrelsen og skolens 

samarbejdsudvalg (MED-udvalg) går sammen i et 

fælles høringssvar. MED-udvalget har et allerede 

planlagt møde førstkommende torsdag, hvor 

sparekataloget er på dagsordenen. 

 

4. Budget 2023 – drøftelse af lokalbudget med 

gennemgang af budgetposter fra sidst 

På skolebestyrelsens møde i oktober gav Lotte og 

administrationsleder Klaus Juul Sørensen en 

status på budget 2023. På daværende tidspunkt 

kendte man endnu ikke Børn og Unges oplæg til 

sparekatalog, men det stod allerede dengang 

klart, at der ville være behov for at se nærmere 

på skolens udgiftsposter.  

 

Skolen har de seneste år været begunstiget af en 

akkumuleret formue, men blandt andet den 

igangsatte, trinvise renovering af klasselokalerne 

gør et så stort indhug i formuen, at der er behov 

for at drøfte de kommende års udgifter. 

 

For at give skolebestyrelsen et bedre indblik i, 

hvad det giver at skrue på de enkelte 

udgiftsposter, påtog Lotte og Klaus sig forud for 

dette møde at finde og fremlægge tal for de 

forskellige udgiftsposter:  

 

• bogsystemer/print 

• lejrskoler  

• skolegårdsrenovering  

• lokalerenovering  

• mad/kantine og  

• idrætsskole (eksterne instruktører). 

 

På mødet uddelte Lotte sit og Klaus’ oversigt over 

størrelsen på de enkelte udgiftsposter. Oversigten 

viste i grove træk følgende: 

 

Bogsystemer/print:  

335.000 kroner/årligt 

 

Skolegårdsrenovering:  

Budgetteret med 100.000 kroner 
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Lokalerenovering pr. lokale: 

80.000 kroner inventar 

41.000 kroner indvendigt vedligehold 

 

Mad/kantine: 

Forventet 500.000 kroner i 2022 

 

Idrætsskole: 

212.500 kroner/årligt 

 

Lejrskoler – i alt: 

415.000 kroner/årligt for nuværende 

 

Skolebestyrelsen drøftede de forskellige 

udgiftsposter. Edyta foreslog i forhold til lejrskoler, 

at man undersøger muligheden for EU-tilskud. 

Bestyrelsen synes, det lød spændende, og Edyta 

påtog sig opgaven med at se nærmere på 

mulighederne, mens Malene tilbød at hjælpe med 

ansøgning. Edyta bemærkede, at der er 

ansøgningsfrist i februar. Lotte indskød, at man 

allerede nu bør spørge nuværende 7. årgang, om 

de er interesseret i at deltage i et pilotprojekt i 

kommende skoleår – Lotte følger op. 

 

Lotte noterede sig bestyrelsens forslag om i første 

omgang at se nærmere på lejrskolerne. Når hun 

og Klaus kommer tættere på et egentlig budget 

for 2023, vil hun vende tilbage til skolebestyrelsen 

med opfølgning på ”prioriteringsdebatten”. 

 

5. Personaleomsætning og fastholdelse 

Orientering og drøftelse af personaleomsætning 

på Rundhøjskolen 

Punktet om personaleomsætning og fastholdelse 

var på dagsordenen på foranledning af Louise 

Y.D., som havde bemærket flere opsigelser.  

 

Lotte gav en status på de medarbejdere, der er 

fratrådt (eller andet) inden for det seneste år: 

 

• 2 er på orlov 

• 1 er gået på pension 

• 1 er blevet syg og kan ikke længere passe sit 

arbejde 

• 1 har ønsket og fået et nyt job med ældre 

elever 

• 2 er flyttet til Randers og har fået job tættere 

på 

• 1 har valgt et job tættere på sin bopæl 

• 1 har fået lyst til at arbejde med mindre børn 

i dagtilbud 

• 1 har direkte givet udtryk for, at 

vedkommende ikke brød sig om ledelsen. 

 

Louise Y.D. spurgte, om man holdt 

fratrædelsesaftaler med medarbejderne for at 

blive klogere på, hvorfor de forlader skolen. Lotte 
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svarede bekræftende, at det gør man – om end 

det ikke er formaliserede samtaler.  

Lotte bemærkede også, at lærere – og pædagoger 

– i stigende grad føler sig pressede. Reform og 

arbejdstidsaftale har givetvis noget af skylden, 

men også forældre-kommunikationen fylder mere.  

 

Casper var enig og kunne give eksempler på 

forældrekommunikation, som presser skole-hjem-

samarbejdet.  

 

6. Skole-hjem-kommunikation 

Vi ser på nogle eksempler og drøfter dem i 

grupper mhp. at kvalificere det kommende 

arbejde med meddelelsesbog. 

 

Lotte fortalte, at skolerne snart ikke længere skal 

lave elevplaner. I stedet skal skolerne arbejde 

med meddelelsesbøger, og efter sigende får 

skolerne selv stor indflydelse på, hvordan disse 

meddelelsesbøger skal anvendes. Det vil ledelsen 

gerne tale med skolebestyrelsen om – sammen 

med en generel drøftelse af skole-hjem-

kommunikationen.  

 

Tiden var dog så fremskreden, at punktet blev 

udskudt til et senere møde. 

 

7. Status på ansættelse af pædagogisk leder Malene orienterede om gårsdagens 

ansættelsessamtaler, hvor fire spændende og 

meget forskellige kandidater var til samtale. 

Ansættelsesudvalget har udvalgt to kandidater til 

2. samtale i næste uge.  

 

Lotte og Malene fortalte, at ansættelsesudvalget i 

sine drøftelser og valg af de to kandidater blandt 

andet drøftede deres ledelseserfaring, deres viden 

om specialpædagogik og deres ”samspil” med 

skolens idrætsskoleprofil. 

 

8. Meddelelser fra:  

• Formanden 

• Skoleledelse 

• Øvrige 

• Formanden: 

o På fredag er der landsmøde i Skole & 

Forældre, og Malene og Tine deltager. 

o Malene sendte efter seneste møde en mail 

med fonde, man kan søge om 

midler/tilskud til projekter. Hun foreslog, at 

bestyrelsen nedsætter et underudvalg, der 

kan arbejde videre med muligheden. 

Punktet sættes på dagsordenen igen i 

januar. 
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o Louise P. arbejder på at få Thomas Berg 

Nielsen til at komme med et oplæg til 

fremtidens skole/læring. Thomas Berg 

Nielsen er tidligere skoleleder på Nørrebro 

Park Skole og medstifter af Fremtidssans 

Akademiet. Louise har tidligere sendt 

skolebestyrelsen et link til en podcast, 

hvori Thomas Berg Nielsen taler om at 

revolutionere skolen og 

uddannelsessystemet: 

https://thelifeafter.libsyn.com/thomas-

berg-nielsen 

 

• Skoleledelse: 

o Lotte fortalte, at alle lærere og pædagoger 

i dag har været til kursus i co-teaching, 

som Rundhøjskolen allerede har en indsats 

omkring.  

o Lotte spurgte, om der er andre end Louise 

P., der vil deltage i skolens læringssamtale 

med Børn og Unge-chef. Det var ikke 

tilfældet. 

o Lotte fortalte, at de to ældste 

specialklasser er slået sammen på grund af 

lave elevtal. Til gengæld opstarter man 1½ 

ny specialklasse på mellemtrinnet. 

o Lotte berettede om ekstraordinær travlhed 

i ledelsesteamet, nu hvor Anders er 

stoppet. 

 

• Øvrige: 

o Louise Y.D. kunne berette om en forælder, 

der synes, at informationsniveauet på 

infomødet om 0. klasse kunne være mere 

detaljeret. 

 

9. Evt. og punkter til kommende møder  • Principper og muligt besøg af Thomas Berg 

Nielsen er på dagsordenen til mødet den 6. 

december. 

 

 

 

Kommende punkter: 

Næste møde med SFO-forældrerådet 

Skole-hjem-samarbejdet – evt. som princip om kommunikation evt. også om forældrerådene 

 

Kommende møder: 

Tirsdag 6/12, Onsdag 11/1 2023, Tirsdag 7/2, Onsdag 8/3, Tirsdag 18/4, Onsdag 10/5, 

Onsdag 14/6 

 

https://thelifeafter.libsyn.com/thomas-berg-nielsen
https://thelifeafter.libsyn.com/thomas-berg-nielsen

